
Zápis 
 

ze  14. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 20. 2. 2018 

 

Přítomno dle prezenční listiny: 22 

Omluveni: doc. Ing. Helena Čížová, Ph.D., Ing. Lukáš Tůma 

Hosté: prof. Melzoch, Ing. Chválná,  prof. Pospíšil, prof. Kotrba, Mgr. Vajsová, prof. Bělohlav, 

Mgr. Kinzlová, prof. Matějka, doc. Záruba 

 

 

Před  zahájením  samotného  zasedání  senátu  proběhlo  předání  dekretů  nově  zvoleným 

senátorům  do AS VŠCHT  z řad  studentů. Nově  zvolenými  členy  jsou  Lucie Wohlrábová  za 

FCHT, Ing. Jaroslav Aubrecht za FTOP. Ve volbách uspěl i Ing. Martin Schätz (FCHI), který tak 

obhájil svůj mandát. Ing. Lanče, který odstoupil z funkce senátora z důvodů zahraniční cesty, 

nahradí po zbytek funkčního období (do 31. 1. 2019) Ing. Jakub Med (FCHI). 

 

 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 20. 2. 2018 

1. Volba místopředsedy AS 

2. Projednání vnitřní normy „Používání počítačové sítě“ 

3. Informace o stavu rozpočtu 

4. Různé 

a) podpora mladých vědeckých pracovníků 

b) informace o volbách do kolejní rady 

c) informace z kolegia rektora 

d) informace z RVŠ 

Program jednání schválen 22– 0 – 0 

 

Ad 1. Volba místopředsedy AS 

Předseda konstatoval, že studentská  část AS  je usnášeníschopná pro volbu místopředsedy. 

Šest přítomných senátorů jednomyslně navrhlo v prvním kole na místopředsedu Ing. Martina 

Schätze z FCHI, který s funkcí souhlasí. Ing. Schätz byl tak jako jediný kandidát postupující do 

druhého kola zvolen místopředsedou AS za studentskou část. 

 

Ad 2. Projednání vnitřní normy „Používání počítačové sítě“ 

Předseda  konstatoval,  že  návrh  vnitřní  normy  byl  AS  předložen  v předepsané  lhůtě. 

Prorektor Pospíšil vysvětlil navrhované  změny v normě  týkající  se  zejména pravidel  změny 

hesla  a  používání  školních  e‐mailů  v komunikaci  se  školou.  Dále  ještě  představil  drobné 

úpravy navržené Radou výpočetního centra (čl. 6 odst. 3 a 9 a dále čl. 7). Navrhované změny 

by  měly  zvýšit  bezpečnost  počítačové  sítě  na  VŠCHT.  Senát  projednal  navržené  změny 

používání počítačové  sítě, doporučil upřesnění  formulace  v čl. 7,  vynechání  slova  „osobní“ 

v čl. 6, odst. 2 a vzal na vědomí vysvětlení maximální lhůty 6 měsíců pro pravidelnou změnu 

hesla. 



 

Usnesení: AS VŠCHT projednal vnitřní normu „Pravidla užívání počítačů a počítačové sítě na 

Vysoké škole chemicko‐technologické v Praze“ s doporučením drobných úprav. 

 

Schváleno 22 – 0 – 0 

 

 

Ad. 3. Informace o stavu rozpočtu 

Kvestorka  informovala  o  hospodářském  výsledku  VŠCHT  za  rok  2017  a  o  očekávaných 

navýšeních v příjmech školy podstatných pro sestavování rozpočtu na rok 2018. V současné 

době  probíhá  sběr  dat  pro  sestavení  rozpočtu.  Zároveň  informovala  o  probíhajících 

operačních programech, které výrazně ovlivňují hospodaření školy. 

 

Ad. 4. Různé 

a) podpora mladých vědeckých pracovníků 

Předseda konstatoval, že dne 19. 2. zasedal senátní výbor pro vědu a výzkum a zabýval 

se  problémem  podmínek  přidělování juniorských  interních  grantů  a  možnostmi 

financování počáteční  fáze výzkumu mladých perspektivních akademických pracovníků 

ve věci podpory mladých vědeckých pracovníků. Jednání se zúčastnil prorektor Kotrba a 

prof.  Slavíček.  Prof. Slavíček  ve  své  prezentaci  zdůraznil  závažnost  problému  finanční 

podpory mladých vědců a seznámil s některými návrhy, které přineslo  jednání výboru.  

Diskutovala  se  zejména  pravidla  účasti  v soutěži  JIGA  a  zavedení  „start‐up“  grantů 

otevřených i pro externí mladé vědce. Po diskusi bylo formulováno usnesení vycházející 

z doporučení vědecko‐výzkumného výboru. 

 

Usnesení: 

AS VŠCHT doporučuje prorektorovi pro VaV  a  vedení  školy učinit příslušná opatření  k 

založení  fondu  pro  podporu mladých  perspektivních  akademických  pracovníků,  kteří 

získají  novou pracovní  pozici  na  VŠCHT,  a  k  vytvoření  systému  jednoročních 

či víceletých „start‐up“ grantů, které těmto akademickým pracovníkům usnadní založení 

vlastního výzkumného programu a týmu na VŠCHT. 

Zároveň doporučuje upravit stávající pravidla pro soutěž JIGA tím, že bude prodloužena 

tříletá lhůta od udělení titulu PhD podmiňující účast v soutěži a zároveň zrušena hranice 

35 let s tím, že rozhodnutí o věkové způsobilosti uchazeče bude v kompetenci grantové 

komise. 

 

Schváleno 20 – 0 – 0 (2 senátoři opustili místnost v průběhu zasedání AS.) 

 

b) informace o volbách do kolejní rady 

Dne 12. ‐ 13. 2. 2018 proběhly volby do kolejní rady. Voleb se zúčastnilo 147 voličů 

z celkového počtu 975. Volby jsou platné.  

 



c) informace z kolegia rektora 

• Rektor Melzoch  informoval senát o průběhu podepisování smluv s ČVUT. Rektor dále 

informoval  o  technickém  stavu  převzatých  prostor  a  plánovaných  rekonstrukcích. 

Zaměstnanci  VŠCHT  budou  mít  v nejbližších  dnech  možnost  si  prázdné  prostory 

v budově B prohlédnout.  

• Připravuje se text výroční zprávy. 

• Informace o stavu nákupu areálu Běstvina. 

• Na příštím  zasedání  senátu  se budou diskutovat návrhy projektů pro  institucionální 

plán. 

 

d) informace z RVŠ 

Prof. Pospíšil byl  zvolen předsedou  rady  vysokých  škol. Navrhl 5 místopředsedů,  kteří 

byli zvoleni. V nejbližší době se RVŠ zaměří např. na problematiku převádění studentů ze 

starých do nově akreditovaných studijních programů a problematiku GDPR. 

Ing.  Dragoun  stručně  informoval  o  výjezdním  zasedání  studentské  části  AS,  kde  byl 

projednán aktuální stav kolejí. 

 

Příští zasedání 13. 3. 2018 

 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                      Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 


